
Zápis ze schůzky komunitního plánování skupiny duševního zdraví 

Dne: 16. 5.2024 

 

Přítomni: p. Herčíková, Havlíčková, Krnáčová,  Horáková,  

Omluveni  p. Marešová , p. Bečvářová,  

Hosté: Zástupci organizace Tulipán   

 

Na setkání byly sděleny  výstupy z krajské adiktologické skupiny týkající se nedostatku  bydlení pro lidi 

s duální diagnózou, na ulici, bez příjmu  a s kombinovanými problémy. Skupinu je možné rozdělit i podle 

věku. U mladších věkových skupin lze očekávat, že se problémy budou vyskytovat dlouhodobě a budou 

se stupňovat. Skupina se shodla na podpoře myšlenky vzniku nízko-standardního  a nízko-nákladového 

bydlení. Současně byla diskutována i rizika: Kumulace problémů v jednom místě, rychlé naplnění 

kapacit a opětovný nedostatek míst pro další klienty. Problém by se měl řešit více způsoby. Kromě 

vzniku bydlení i zapojením poskytovatelů sociálních služeb a vytvořením  nízkoprahových služeb pro 

část této klientely (která je schopná ze služby profitovat) Podmínkou je však  podpora personálních i 

provozních kapacit těchto služeb.  

 

Dalším tématem byla vytíženost služeb. Služby nemají personální kapacity na řešení provozních 

záležitostí, chybí i technický personál.  Řešení provozních problémů v některých službách převažuje. 

 

 Posledním tématem  byla komunikace s LK, která byla v poslední době v souvislosti s IMOSH 

zprostředkována Asociací poskytovatelů sociálních služeb  Některé organizace - např. Fokus Liberec 

nebo Domov Harcov nejsou členy této organizace a ani nemají zájem do ní vstoupit. K některým  

informacím pak nemají přístup a musí si je zjišťovat jiným způsobem. Opakovaně se na skupině řešila i 

metodika plánovaného vykazování dle IMOSH, který přítomné služby nepokládají za vhodný nástroj 

pro zjišťování kvality a efektivity služeb.   

 

23.5.2024 

Zapsala Jana Horáková  


